

Нина Забаровская

Музей Победы

Основной площадкой празднования 75-й годовщины Победы в Великой Отечественной войне Президент России В.В. Путин назвал Музей Победы. Открытый 9 мая 1995 года, он стал одним из ведущих институтов противодействия попыткам фальсификации истории, а также центром патриотического воспитания молодого поколения. Деятельность музея очень разнообразна. Автор публикации освещает новый проект – конкурс «Моя Победа». К участию в нем привлечены живописцы, графики, скульпторы, фотографы (как профессионалы, так и любители). Каждый, кто подал заявку, получил возможность публично высказать свой взгляд на события 1941–1945 годов, показать, какое значение именно для него имеет общенародная Победа. А значит цель конкурса – «передать эстафету памяти правнукам победителей» – успешно реализуется.

Nina Zabarovskaya

Victory Museum

Russia's President Vladimir Putin named the Victory Museum the main site of celebrating the 75th anniversary of the Victory in the Great Patriotic War. The museum was opened on May 9, 1995 and since then has become one of the leading institutions preventing the falsification of history, as well as the center of patriotic education of the younger generation. The activities of the museum are quite diverse. The author focuses on the new project – the contest entitled “My Victory” whose participants include artists, sculptors and photographers (both professional and amateur). Applicants have a chance to publicize their vision of the events of 1941–1945 and convey their personal understanding of the significance of the Victory. Thus, the purpose of the contest – to “pass on the baton of memory to the great grandchildren of the victors” is being successfully achieved.